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לפני שלושה חודשים יצאתי עם  תנועה במקצועו:סיפר לי יהודי שהוא שוטר 
השוטר הירוק ויקטור זגורי למבצע לכידה של נהגים בלי חגורות בטיחות. הגענו 
לשכונה קטנה, שקטה, עם המון עצים, וחנינו ליד תחנת אוטובוס. אמרתי לזגורי, 

 -אתה צעיר וחסר נסיון, אל תוריד דמעה כשאתה שומע בקשות רחמים, רחמים 
צל שוטרים, רחמים זה ביום כיפור, נהג בלי חגורה הוא מסכן חיים, של עצמו לא א

 ושל אחרים, ואתה רושם לו קנס בלי להניד עפעף. 
"האמת היא שהיינו עייפים אחרי בוקר קשה ועמוס עם תאונת דרכים קשה בכניסה 
לעיר, השעה היתה כמעט שבע וחצי אחה"צ, והשמש עשתה סימנים שהיא הולכת 

השכונה היתה מנומנמת, מכוניות בקושי עברו שם ולא היה לנו הרבה רצון  לשקוע.
לתפוש "קליינטים"! ישבנו בניידת זגורי ואני, ואז הוא שואל אותי "אלברט אתה 
שוטר מפורסם, עם כבוד ומעמד והרבה הערכה, אבל תגיד לי למה אתה לא 

סת, שכמה עצי מתחתן?" כך הוא שאל. הניידת חנתה מול בית כנסת קטן עם מרפ
 אקליפטוס כיסו את הגג שלו. 

"זגורי הוא אומנם שוטר צעיר, התחתן לא מזמן, אבל מהדיבור שלו הרגשתי, שאני 
באמת חשוב לו. הוא לא שאל כדי לעקוץ, אלא כדי לעזור. חיפשתי מילים לענות 
לו, אבל בדיוק בזמן שאני חושב מה לענות לו אני רואה רב, עם זקן ארוך, חוצה 

הכביש וניגש לניידת. הוא דפק על החלון, ופתחנו "כן כבוד הרב, מה אפשר  את
 לעזור לך?" אני שואל אותו. 

"שלום עליכם שוטרים יקרים, אפשר לעזור ועוד איך אפשר לעזור. ואני באמת 
 צריך הרבה רצון טוב, מכם". 

ועה...זה "רק אל תגיד שגנבו לכם ת'קופת צדקה כבוד הרב, כי אני וזגורי שוטרי תנ
 לא העסק שלנו" 

"לא, לא" צחק הרב, "ברוך ה' לא פרצו ולא גנבו, אני בסך הכל צריך מכם עזרה 
קטנה להשלמת המניין, אנחנו כרגע ששה מתפללים עוד חמש דקות שקיעת 

 החמה, ולצערי אני חושש שנפסיד תפילה במנין. 
ולהיכנס לבית  "רגע, כבוד הרב, אנחנו בתפקיד, זה לא פשוט לעזוב את הניידת

כנסת, המבצע בעיצומו. אנחנו עכשיו בעבודה, אתה מבין כבוד הרב. וחסרים לכם 
ארבעה, אנחנו רק שניים", האמת היא שאני לא איזה מתפלל גדול, אבל הרגשתי 
מאד לא נח להתחמק מן הבקשה של הרב החביב הזה, שהיה לו ממש אור על 

 הפנים. 
לוחץ עליכם להיכנס להתפלל, אבל האם תוכלו  "כן, אני מבין" אמר הרב, "אני לא

מכוניות ולבקש מהנהגים להכנס למניין? והא, כמובן, אני  3-4בבקשה לעצור 
מבקש מכם בכל לשון של בקשה, לא להעניש את הנהגים הללו, גם אם הם בלי 

 חגורה, או בלי רשיון, אתם מבינים? לא נעים לי" כך ביקש הרב. 
, אני חושב לעצמי, יש לו רגישות לבני אדם, והוא עושה "הרב הזה מוצא חן בעיני

 לנו כבוד ויש לו הבנה לתפקידנו הוא מסתכל עלינו בעין כזו אוהבת, עין מבקשת. 
קי, אתה חוצה את הכביש, עצור שתי מכוניות מדרום -"אז אני אומר לזגורי, או

ין שהוא לצפון. ואני עוצר מכאן מצפון לדרום, ועושים כבוד לרב בשביל המני
 מבקש. 

"מה אני מספר לכם, תוך חצי דקה זגורי עוצר שלושה נהגים, אני עוצר עוד שניים, 
שלושה בלי חגורה, אחד בלי רשיון ועוד אחד פג ביטוח הרכב שלו. בקיצור ציד 
כזה לא קרה לי הרבה שנים, חמישה עברייני תנועה בחצי דקה. אבל מה, המילה 

"תראו", אני אומר לנהגים, "אם אתם נכנסים כאן  של כבוד הרב, זה קדוש בשבילי.
לבית כנסת להתפלל מנחה עם כבוד הרב, אני שוכח מהעבירה שלכם, אבל תזכרו 
טוב טוב, אם אלברט תופש אתכם בפעם הבאה אתם כבר תקבלו ממני כפל 
כפליים", כל החמשה ללא יוצא מן הכלל הסכימו. אמרו "תודה רבה" ועפו כמו יונים 

כפפות -בית הכנסת. שניים מהם היו דתיים, והשאר הוציאו כיפה מהתאצחורות ל
 ותוך דקה היה מנין "תודה רבה לכם" אמר כבוד הרב. 

"נשארנו אני וזגורי בחוץ, ואני שומע את הרב אומר "קדיש". אמרתי לזגורי, שמע, 
תראה את היהודי הזה כמה חשוב לו תפילה במניין, ותראה את "הקליינטים" שלנו 

ח עכשיו מודים לבורא עולם מול ארון הקודש, שלא חטפו קנס, ורק אנחנו בחוץ בט
ברחוב, מה אנחנו מצורעים? מה אנחנו לא יהודים? אז אני פה מפקד הצוות, ואתה 

עוד כמה מתפללים שמיהרו  עכשיו בפקודה נכנס איתי לתפילה. אחר כך הגיעו
 פנימה. 
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נו כיפות על הראש, אחזנו סידורים והתפללנו. "שמ
דקות תפילת  10כשנגמרה התפילה אמר הרב, "עוד 

ערבית, אבל אני לא מכריח אף אחד להישאר עכשיו 
אומרים דברי תורה" אמרתי לזגורי, אתה לא זז אנו 
נשארים כאן בפקודה. גם "הקליינטים" שלנו נשארו 

הוא אומר,  ואז הרב היקר הזה אומר דברי תורה, ומה
אני לא מאמין לאוזניים שלי. הנה תקשיבו לדרשה: 
"בית המקדש חרב, ואנחנו עצובים אבל לכל יהודי 
יש בית מקדש משלו שהוא ורק הוא אחראי עליו, זה 
הבית שלו, המשפחה האשה והילדים, החינוך של 
הדור הבא. יהודי צריך לדעת שרק עם רעייתו, 

תפקידו  שהיא משורש נשמתו, הוא ממלא את
בעולם, ומי ששרוי בלא אשה שרוי בלא ברכה, בלא 

, אז אשתו האדם נשויחה, בלא תורה, אבל אם שמ
מביאה את השכינה הביתה. זכו שכינה ביניהם, 
והבית היהודי הטוב והבריא, הוא כזה שממנו 
היהודי יוצא שמח וטוב לב, לעבודתו, למלאכתו 

חצי גוף שה, הוא חצי נשמה, לעסקיו. ומי שאין לו א
 אדם". חצי 

"ואני מקשיב והמילים של הרב נכנסות לי ללב, ואני 
מרגיש שזה משפיע עלי. הרב מתבונן לעברי וכאילו 
אומר לי "אלברט, אתה שוטר נהדר, כולם אוהבים 
אותך, אבל ככה לא חיים אלברט, אתה לא עושה 

ולם", אני שומע אותו מבחוץ, רוח לבורא ע -נחת 
נים, ואם אני לא טועה ירדו לי והלב שלי בוכה מבפ

כמה דמעות, דמעות שמסרבות פקודה של אלברט. 
 זה לא מקרה רגיל. 

"אחרי תפילת ערבית הרב לחץ לנו ידיים ואמר: 
"אתם שוטרים נפלאים, בזכותכם זכינו למניין, 

 הלוואי ויכולתי לגמול לכם טובה על טובתכם". 
"ככה הוא אמר הרב, ואז קיבלתי אומץ ואמרתי 

, והדרשה 40"כבוד הרב, אני עדיין רווק כמעט בן 
שלך דיברה אלי, כן, אני מבקש גם ממך טובה, אני 
יעשה הכל כדי להתחתן בקרוב ולהקים בית מקדש 

 משלי, האם הרב יוכל לקדש אותנו בחופה". 
. "הוא חיבק אותי חזק, וברך אותי שזה יהיה בקרוב

אז הנה סוף הסיפור, אלברט השוטר התחתן לפני 
יומיים, והרב קידש אותנו, בשמחה, וגם לי יש בית 
מקדש משלי והא איך שכחתי, מאז אותו מעמד אני 

ן בשכונה השקטה נוסע לשם, לבית הכנסת הקט
כמעט כל יום, להשלים מנין מנחה וערבית, ותראו 

עדי, ברכה, וברוך השם יש שם מנין יפה מאד גם בל
 בלי לעצור אף "קליינט" בלי חגורת בטיחות". 

 
 
 
 
 

 
 
 
 

סיפר לי יהודי "בדרכי מירושלים לבית שמש, לקח 
אותי חבר טרמפ עד ליציאה מהעיר, משם תכננתי 
להמשיך בנסיעה בקו מהדרין לבית שמש. אלא 

אברכים עמדו בתחנה והסבו שקבוצה של שלושה 
את תשומת ליבי לכך שאין בזמן הקרוב נסיעת 
'מהדרין'. לשאלתי מה הם יעשו, השיבו, כי אמרו 
'מזמור לתודה' והם סמוכים ובטוחים שה' יזמן 

 …עבורם טרמפ עד הבית
"הרמתי גבה ושאלתי: מניין הביטחון הזה?! והם 
השיבו ברוגע כי כך דרכם, להגיד 'מזמור לתודה' 
כשהם מצפים לישועה, ואח"כ שוב כאשר הם זוכים 
לישועה, ופעם שלישית בסוף, כאשר הם יורדים 

 …מהטרמפ. ולא היתה פעם אחת שלא זכו לישועה
"עמדתי והסתכלתי מהצד. זה היה נראה מעט מוזר, 

 …אבל חיכיתי לראות מה יעלה בגורלם
לא חלפו חמש דקות, ומונית שירות ריקה עצרה 
והציעה לנו לעלות במחיר מוזל מאוד, מחמת 
השעה ומכיוון שלא היו לו נוסעים גם כך. שמחתי 
על ההצעה, והודעתי לקבוצה שיש כאן נסיעה 
מוזלת, אך להפתעתי הם סרבו ואמרו כי תגיע 

סקרנותי … הוצאות ממון! ישועה מושלמת, ללא כל
 התגברה ונשארתי לראות מה יעלה בידם.

כעבור ארבע דקות עצר רכב גדול ונוח, ושאל אם 
מישהו צריך לבית שמש, בדיוק לאזור שבו אני 
והאברכים מתגוררים! עלינו כולנו לטרמפ, שפתח 

 בנסיעה.
האברכים כבר מלמלו 'מזמור לתודה' פעם נוספת, 

בער בי להבין את המהלכים,  אך אני, שיצר הסקרנות
שאלתי את הנהג מהיכן הגיע. הנהג השיב כי הגיע 
מאירוע באולמי זוועהיל. תיכף תמהתי ושאלתי 

, שמהיר הרבה 9אותו מדוע לא נסע דרך כביש 
 יותר?

הנהג חייך ואמר כי באמת היה בדרכו לכביש תשע, 
אך לפתע נכנסה בו מחשבה שאולי בשעה מאוחרת 

בכניסה לעיר שממתינים לטרמפ.  כזו ישנם אנשים
"והרי בשבילי זה תוספת של כמה דקות בלבד", 

 …אמר, "והנה, אתם אכן חיכיתם לטרמפ"
נמצאו  – לשאלתי, לפני כמה דקות יצא מזוועהיל

דבריו מכוונים בדיוק לאותו רגע שהאברכים פצחו 
אילולי שראיתי את הנעשה,  …ב'מזמור לתודה'

הייתי מתקשה להאמין, אך עתה שנוכחתי לראות 
של תודה, גמרתי בליבי לפרסמו ברבים את כוחה 

למען ישמעו וילמדו וישמחו בעצה מופלאה זו!!"

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 

בלבוש,  -שורש חיינו היא האמונה. בחיצוניות
בכשרות, בקיום המצוות כלפי חוץ כולנו יכולים 

אך מה עם השורשים?  –להראות בעולמה של תורה 
איך נעז לבוא לפני בורא עולם רק עם ענפים ובלי 

 –השורשים? מהם השורשים? האמונה. הלב פנימה 
האם אנחנו מקפידים על מישהו אחר? האם בליבנו 
פנימה ישנו כעס על המציאות שלנו או על אדם 

זהו חוסר באמונה בבורא עולם. לא  –אחר? אם כן 
הם  –באנו לעולם רק בשביל תורה, צדקה ומצוות 

לא העיקר, הם המקדשים אותנו בכדי שנוכל 
להאמין בבורא עולם. אז מה היעד? שנאמין שכל 

 הגאון רבי גמליאל רבינוביץ שליט"א 

 אמונה על אם הדרך
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מה שקורה זה השם עושה והכל לטובה. האמונה 
 -שהכול מאת השם, ולאחר מכן -ם כלהיא, קוד

 שהכול לטובה.
רבי חיים מוולז'ין אומר ב'נפש החיים' שאדם 
שמאמין בשלמות מסיר מעליו את כל הדינים, שום 

 עונש לא יכול לחול עליו.
כיצד מגיעים לאמונה? "אודיע אמונתך בפי", 

מדברים אמונה. בדברים  –"האמנתי כי אדבר" 
בד צ'ק לעובד שלך.. קטנים שקורים ביומיום. א

השם  –ארוסתך ביטלה את החתונה ברגע האחרון 
עשה את זה! לא כועסים, מקבלים, מדברים עם 
עצמנו ומחזקים את הנקודה שהכול מאת השם, הוא 

 עושה והכול לטובה.
אך  –בקרוב כשיבוא המשיח בע"ה הכול יהיה טוב 

לא תהיה לנו יכולת להוכיח לקב"ה שאנחנו אוהבים 
יך נראה להשם שאנחנו אוהבים אותו בימות אותו. א

המשיח? שהרי אז יהיה ברור לכולם שהקב"ה מנהל 
את העולם.. אבל עכשיו, רק בזמן הזה, יש לנו את 
הזכות והיכולת להוכיח להשם יתברך שאנחנו 

בדברים  –שאנחנו מאמינים בו  –אוהבים אותו 
הפשוטים, היומיומיים, שלא מסתדרים בדיוק כמו 

שם יש לנו את הזכות לומר לבורא עולם  –שרצינו 
שאנחנו יודעים שזה הוא, לזהות אותו בתוך כל 
 ההסתרה, ועל ידי זה להראות לנו את אהבתנו אליו!

איך מזהים נגר? יש לו עיפרון על האוזן, איך מזהים 
רופא? חלוק לבן.. עו"ד? חליפה שחורה ותיק.. איך 

 מזהים בן אדם מאמין? חיוך. שמחה.
שמחה תמידית  –המהר"ל: "המאמין בקב"ה אומר 

לא רק בלב! לא מספיק  –על פניו". נאמר "על פניו" 
שנגיד "כן, אני שמחה בלב.." עם פרצוף חמוץ. אלא 
צריך לראות את השמחה על פנייך, כל הזמן. כך 

 נראה מאמין.
בחדרים  –"הביאני המלך חדריו נגילה ונשמחה בו" 

יים עם השם של הקב"ה, בפנים, בחיים האמית
יתברך יש רק גיל ושמחה. ואיך מאמנים את עצמנו 
באמונה הזו? להגיד כל הזמן שהשם עושה. אמונה 

זה אמון. כל מה שקורה זה מאת השם, לאמן את  –
 –עצמנו לתת אמון בהשם יתברך שהכול זה ממנו 

 ולטובה.
אין בו קפידה על אף אחד, הלב  –ברגע שאדם שמח 

הוא יודע שהשם הוא המנהל נקי כלפי כל העולם כי 
של הכול. זה שלמות הביטחון, שהלב נקי כלפי כל 
אדם ושמח. כל מה שקורה לנו בחיים, גם דברים 
קטנים, נאמן את עצמנו לומר שהכול זה השם. ולאט 
לאט נתרגל את הלשון לומר את זה גם בדברים 

 הכבדים יותר..
פספסת את האוטובוס, זה מאת השם, נרטבתי 

מר "וואי איך השם רוצה שארטב בגשם".. או –בגשם 
"איך השם רצה שהאגרטל ייפול וישבר", "השם 

 –החליט שאהיה ערה כל הלילה מהילדה שבכתה.." 
כל סיטואציה פשוטה יומיומית, צריך לקשר לקב"ה 

 בדיבור ובמחשבה וכך נהיה מאמינים.
 
 
 
 
 

הבורא הוא האינסוף. הוא הכל. אין מקום לשום דבר 
אחר מלבדו. אבל מצד שני, ברגע שאנו אומרים דבר 
כזה, אז הפכנו את הבורא כביכול שוב למוגבל. כי 
אם אין לו סוף, אז יש כביכול משהו שאין לו. אם הוא 
הכל, אז אנחנו רומזים לכך שהוא לא יכול להיות רק 

וא אינו מוגבל. אנחנו חלק, מה שלא יתכן משום שה

שוב מגיעים לאותו פרדוקס של סלע שאי אפשר 
להרים. אם הבורא בלתי מוגבל, אז הוא לא יכול 
להיות מוגבל. ואם יש משהו שהוא לא יכול להיות, 

 אז שוב יוצא שהוא מוגבל. 
העניין הוא שהבורא מצד אחד לא מוגבל וכל יכול, 

עם זה הוא ומצד שני מוגבל וסופי. הוא הכל, וביחד 
רק חלק. מצד אחד אין מקום לשום דבר אחר 
מלבדו, אבל ביחד עם זה הוא צמצם את עצמו 
כביכול ועשה מקום לבריאה. קשה להבין את זה 
משום שזה לא משהו שאנחנו מכירים בעולם שלנו, 
אצלנו זה בלתי אפשרי, אבל לבורא אין שום בעיה 

 לעשות את זה. 
שורים לכל העניין. מכאן ניתן להבין איך אנחנו ק

הבורא ברא את העולם ואותנו בתור צורה גשמית 
וחומרית. בעצם קיום העולם הוא מגלה את הצד 
הסופי שבו, הרי העולם עצמו הוא גם חלק מהבורא. 
הבורא אינו מוגבל, וביחד עם זאת הוא מוגבל, ואת 
התגשמות המוגבלות הוא מציג דרכנו, דרך האדם 

עם זה הוא פרטים רבים.  והעולם. הוא אחד, וביחד
כך למעשה אנחנו מציגים את צורתו הגשמית של 
הבורא בעולם. אז אמנם לא ניתן לראות את הבורא 
בצורה האינסופית, זה מעבר ליכולת שלנו לתפוס 
משהו רוחני ואינסופי בתוך גוף מוגבל וגשמי. אבל 
בהחלט ניתן לראות את הבורא בכבודו ובעצמו 

זה ניתן לעשות בהתבוננות בצורתו הגשמית, ואת 
על כל דבר שקיים בעולם. הכל זה הבורא ואין עוד 
מלבדו. מספיק להתבונן בחפצים הנמצאים 
מסביבנו כדי לראות את הבורא. החי, הצומח, 
הדומם, הטבע, האדם... הכל זה הוא. כמובן שמתוך 
התפיסה וההרגל שאנו חיים בתוכם, יהיה לנו קשה 

ורא כשאנו מסתכלים על להבין שאנו מתבוננים בב
צנון או ספסל. אבל אם נתבונן לעומק הדברים 
וננסה לחוש אותם, נשתדל להבין שאנו מתבוננים 
באיזשהו חלק קטן מהבורא המושלם המכיל את 
העולם כולו והרבה מעבר לו, נוכל לזכות לראות את 
התגשמות הבורא בעולם בכל דבר גשמי שנסתכל 

נו הוא חומרי ורגיל, עליו. אמנם הספסל שנמצא מול
אבל במבט חודר יותר, עם התבוננות ומחשבה, ניתן 

 לראות את החיות והפנימיות של אותו דבר גשמי. 
 
 
 
 
 

(: "מיום שחרב בית אמרו רבותינו )בבא בתרא יב
המקדש ניטלה נבואה מן הנביאים וניתנה לשוטים 
ולתינוקות": כלומר שאין עוד נביאים שיוכלו לקשר 
את האדם אל האור האלוקי וה' מנהיג את את העולם 
בסתר בבחינת הכתוב )תהלים צא,א(: "ישב, בסתר 
עליון": הנהגה נסתרת זו ביחד עם טרדות היום יום, 

ד, השחוק וקלות הראש הרווחת עול הפרנסה הכב
ברחוב והחברה הנהנתנית מושכים את האדם 
בעוצמה אחרי תאוות העולם החומרי והבלי העולם 
הזה; כתוצאה מכך הוא שוכח ההסתכלות האמיתית 
אל עמקי נפשו ותכליתו ונעשית הדבקות באמונה 
השלמה כמעט בלתי ניתנת להשגה, וכך לדאבון 

אשר אינם מסוגלים  הלב רבים טועים וחוטאים עד
 להרגיש מציאותו יתברך. 

נעם אלימלך הקדוש סיפר פעם למשפחתו בשולחן 
שבת שהמלחמה האחרונה תהיה קשה יותר מכל 
המלחמות שידע העולם לאורך כל הדורות כולם. 
נחרדו בני משפחתו: "מה נעשה? איך נסבול עוד 
אסונות ורדיפות?" השיב להם: "זו לא תהיה מלחמה 

 הרב אהרן פיזנטי שליט"א 

 לראות את הבורא

 הרב תמיר בן חיים שליט"א 

 השגת האמונה
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חושבים, זו תהיה מלחמת האמונה:  כמו שאתם
ועדיין להישאר  -לראות צדיק ורע לו רשע וטוב לו

 מאמין בה' ולדבקה בו'". 
הנביאים חזו עוד מימי קדם את הקשיים הצפויים 
לדורנו ולכן מסרו לנו בנבואה )חבקוק ב,ד(: "צדיק 
באמונתו יחיה": בדור שבו הכל יהיה קשה וכבר לא 

צדיק שימשיך לדבוק רק ה -יהיה במה להיאחז
באמונתו יזכה לחיים, ואין חיים אלא חיי הרוח כמו 
שאמרו רבותינו )ברכות יח,ב(: "רשעים אפילו 
בחייהם קרויים מתים": כי מסתובבים בזה העולם 

בלי תוכן בחיים, וכשרוחניותו של האדם מתה  -כמת
הרי הוא חשוב כמת, אף אם כלפי חוץ הוא נראה 

מרו )ברכות יט,ב(: "צדיקים מהלך ומדבר, ומאידך א
במיתתם קרויים חיים": שהצדיק אמונתו מחייה 
אותו רוחנית הן בעולם הזה והן בעולם הבא לאחר 

 מיתה. 
לפיכך תיקנו שעיקר עבודתו של אדם בדור זה תהא 
בחיזוק האמונה, כי על ידי כך ודאי יגיע לקיום כל 
שאר המצוות ולשלמות הרוחנית, ובכדי להגיע 

 עליו להתבונן תחילה בשני דברים: לאמונה 
א. בעולמנו ישנם דברים ממשיים רבים, שאין 
באפשרותנו לראותם, אך עם זאת קיומם ידוע לנו 
בוודאות: איננו יכולים לראות את החיידקים 
הנמצאים בכל מקום אך קיומם ברור לנו, איננו 
יכולים לראות את החמצן שבאוויר אך קיומו ברור 

ים לראות את האברים הפנימיים לנו, איננו יכול
שבגופנו אך קיומם ברור לנו: דברים אלו היו קיימים 
גם לפני שהטכנולוגיה אפשרה לבני האדם לראותם, 
ולכן המסקנה היא שלא כל מה שאיננו יכולים 

 לראות אינו קיים. 
ב. אמרו רבותינו )אבות ד,א(: "איזהו חכם? הלומד 

)תהלים מכל אדם שנאמר "מכל מלמדי השכלתי 
קיט,צט(": לא יכולתו השכלית של האדם תעשהו 
לחכם, כי אם נכונותו ופתיחותו ללמוד מכל אדם 
ואף מן הקטנים; כאשר אדם סובל מאיזה חולי, וכל 
רפואות שניסה לא הועילו לו, ובא אוהבו ומעיד 
לפניו שגם הוא סבל בעבר מן החולי הזה ונרפא 

חכם  ם הואא -ממנו על ידי שימוש בסם כלשהו
ילמד ממנו וינסה אף הוא את הסם הזה ואם לא 

שכאשר בא  -יעשה כן לשוטה יחשב; כן לעניינינו
אוהבו ומעיד לפניו שמצא את האושר האמיתי 

למד ממנו יאם הוא חכם  -לאחר שהתחזק באמונה
וינסה אף הוא להתחזק באמונה ואם לא יעשה כן 
הרי אין לך שוטה גדול מזה; ואם כך ראוי להאמין 
לעדותו של אדם אחד כל שכן שראוי להאמין 
לעדותם של כל בני ישראל שאומרים שקיבלו תורה 

 מן השמים.
 
 
 
 

בעיצומו של יום הכיפורים שנת תש"ו הגיע הגנרל 
האמריקני אייזנהאואר לביקור במחנה העקורים 

מחנה צבאי נטוש בו אוכלסו בו כמעט  –'פלדאפינג' 
ניצולי שואה ופליטים. כאשר הגיע למחנה  6000

יצאה לקראתו משלחת מראשי הפליטים, וביניהם 
וע האדמו"ר מצאנז בעל 'שפע חיים' זצ"ל, אשר כיד

פעל רבות לקומם את שארית הפליטה ולהפיח רוח 
 חיים באודים העשנים.

בפמלייתו של אייזנהאואר היה גם קצין יהודי בשם 
הרב סילבר )זילבר(, מתלמידי ישיבת 'תורה ודעת', 

 אשר שימש כמתורגמן בין הרבי לבין אייזנהאואר.
 

סיפר הרב סילבר: "בשלב מסוים ניתן היה להכיר על 
הוא פנה … פני המצביא הוותיק אותות התרגשות

אלי בסבר פנים רציני, שאומר לרבי שהוא מבקש 
ממנו ברכה אישית. ואכן העניק לו הרבי את ברכתו: 
'בזכות אשר זכה להציל את העולם ורבבות יהודים 

כהו מידיהם האכזריות של חיילות הגרמנים, יז
השי"ת לעלות מעלה מעלה ולהגיע למשרה הכי 

 רמה בארצו'.
"לידו של אייזנהאואר עמד הגנרל פאטון, מפקד 
החזית האירופאית של הצבא האמריקאי, ולאחר 
הניצחון המושל הצבאי של האזור, שהיה ידוע 
בדעותיו והתבטאויותיו האנטישמיות הקיצוניות. 
כאשר שמע את הברכה החשובה שקיבל 

 נהאואר, ביקש גם כן לקבל ברכתו של הרבי.אייז
"כאשר תרגמתי לרבי את בקשתו, ענה הרבי: 'ער 
זאל איינעמען א מיתה משונה!' )שתהיה לו מיתה 
משונה!(. אמרתי לרבי: 'וכי איך אני יכול להגיד לו 
דבר כזה?' ענה לי שוב הרבי בהדגשה את אותו 

רבי הנוסח. הייתי במבוכה גדולה, אבל בזכותו של ה
משמעי: 'הרבי אומר -נתן הקב"ה בפי תרגום דו

שתזכה לפרסום גדול ושמך ייחקק באבן לנצח' 
 )באנגלית יש לזה משמעות חיובית(".

ההיסטוריה שהתרחשה במוקדם ובמאוחר, מלמדת 
אותנו עד כמה לא נפלה שערה אחת ארצה מאותה 
'ברכה' ומאותה 'קללה' ששיגר הרבי זי"ע לשני 

 האישים:
נים לאחר מכן נבחר אייזנהאואר ברוב קולות שבע ש

של ארצות־הברית וזכה להגיע  34-לשמש כנשיאה ה
למשרה הכי רמה בארצו. ]בדינר שנערך בארה"ב 
ע"י ועד הנאמנים של 'מרכז רפואי צאנז' בשנת 
תשס"ב, הוזמן לנאום כאורח, השגריר מקסוול 
ראאב, מי ששימש בזמנו כמזכיר ממשלתו של 

אואר, ובדבריו סיפר את אשר שמע הנשיא אייזנה
לא אחת מפיו של הנשיא, שהוא זכה לקבל ברכה 
מרב יהודי שבירכו שיזכה לטפס עד למשרתו 

 …[.הרמה
לא חלפו שבועיים ימים מאז,  –ובאשר לרשע פאטון 

וכבר החל הוא ליפול בדרכו אל מיתתו המשונה. 
היה זה ב'הושענא רבה' של אותה שנה, כשלאחר 

שמי במיוחד שהוא העניק לעיתון ה'ניו ראיון אנטי
יורק טיימס', גער בו הגנרל אייזנהאואר קשות, 
משהתפתח ביניהם שיח קולני, מיהר אייזנהאואר 
לפטרו ממשרתו הבכירה ולהורידו לדרגה צבאית 

 נמוכה בהרבה.
אבל בכך מפלתו רק החלה: ב'זאת חנוכה' של אותה 

הג שנה נפצע הרשע אנושות בתאונת דרכים כשנ
ברכבו האישי והתנגש בעוצמה רבה במשאית 
צבאית. הנוסעים האחרים ונהג המשאית נפצעו 
באורח קל מאד, אולם פאטון הרשע נפצע כאמור 

הביאה אותו לשיתוק מידי אנושות. פציעתו 
מצווארו ולמטה, וכעבור שלושה עשר יום, הוא מת 

 …מפצעיו במיתה משונה
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 ק"לרבי יקותיאל י. מקלויזנבורג זצו הרה"ק 

 אני מאחל לו מיתה משונה

 מזלא טבא וגדיא יאה 
 אברהם אידלמן שליט"א ובני משפחתו להר"ר

 לנישואי הבן הבה"ח אליעזר נ"י
 עב"ג לבית משפחת פריינד שיחי'

 דורות ישרים מבורכים לראות יזכו 
 ובנין עדי עד, אמן.


